
پس از 9 ماه آزمودن داروهاي شيميايي و همكاري 
بي حد و حصر با س�ازمان جهاني بهداش�ت، در 
نهاي�ت با شكس�ت پ�روژه كارآزماي�ي باليني 
داروهاي شيميايي در درمان بيماري كرونا، اين 
بار داروهاي گياهي و طب سنتي به كمك درمان 
كوويد19 آمده است. حالا فرمانده ستاد مقابله با 
كرونا در كلانشهر تهران از تحقيقات براي ساخت 
دارويي جديد و مؤثر در درمان كرونا خبر مي دهد. 
دارويي تركيبي كه تيم ه�اي تحقيقاتي وزارت 
بهداشت پنج ماهي مي شود روي آن كار مي كنند 
و هم سيستم ايمني بدن را قوي مي كند و هم مانع 
اتصال ويروس به س�لول هاي بدن مي شود. اين 
دارو اختصاصي ايران است؛ چراكه عصاره اي در 
آن به كار گرفته شده كه فقط در كشورمان يافت 
مي شود. رسانه اي ش�دن اين خبر در شرايطي 
كه تعداد مبتلايان جديد كووي�د 19 پنج رقمي 
شد و به 1۰ هزار و ۴۶۳ نفر رسيد و آمار فوتي ها 
هم رفته رفت�ه به ع�دد 5۰۰ نزديك مي ش�ود، 
مي تواند روزنه اميدي رو به سوي آينده بگشايد. 
كرونا بي رحمانه تر از هميش��ه در حال تاخت و تاز 
است. طي 24 ساعت منتهي به روز دوشنبه 19 آبان 
ماه، 1۰ هزار و 4۶۳ بيمار جديد مبتلا به كوويد19 
در كشور شناسايي شدند كه ۳ هزار و ۵۷4 نفر از آنها 
بستري شدند. مجموع بيماران كوويد19 در كشور 

به ۶92 هزار و 949 نفر رسيد. 
طي همين زمان، 4۵۸ بيم��ار كوويد19 جان خود 
را از دست دادند و مجموع جانباختگان اين بيماري 
به ۳۸ هزار و ۷49 نفر رس��يد. تا كنون ۵2۵ هزار و 
۶41 نفر از بيماران، بهبود يافته يا از بيمارستان ها 
ترخيص شده اند. ۵هزارو۵۶1 نفر از بيماران مبتلا 
به كوويد19 در وضعيت ش��ديد اين بيماري تحت 

مراقبت قرار دارند. 
در چنين شرايطي رسانه اي شدن خبر ساخت داروي 
ايراني مؤثر در درمان كرونا مي تواند بارقه هايي از اميد 

را در دل مردم روشن كند. 
 داروي متفاوت ايراني براي درمان كرونا 

عليرضا زالي، فرمانده ستاد مبارزه با كرونا در كلانشهر 
تهران و رئيس دانشگاه علوم پزشكي شهيد بهشتي 
با تأكيد بر اينكه با نگاه عميق پزشكان و متخصصان 
طب سنتي و نوين خبر هاي خوشي را خواهيم داشت، 
گفت:» به طوري كه تاكنون چهار داروي گياهي براي 

مقابله با كرونا مجوز لازم را گرفتند.«
وي افزود:» حدود پنج ماه است كه روي يك دارو با 
وسواس علمي و متعصبانه كار مي كنيم و اين دارو 
با تمام دارو هاي مشابه در جهان تفاوت دارد كه در 

فرصت مناسب آن را اعلام خواهيم كرد.«
به گفته رئيس دانشگاه علوم پزشكي شهيد بهشتي 
اين دارو يك ويژگي متمايز دارد كه در س��ه مرحله 
متوالي در افزايش سيستم دفاعي بدن مؤثر است و 
اين دارو نشان داده است كه به شكلي مانع از اتصال 
ويروس به گيرنده مي شود. زالي تصريح كرد:» چنين 
دارويي را در هيچ كجاي دنيا نديده ايم و بايد بگوييم 
كه اين دارو عصاره تركيبي خاص است كه فقط در 

ايران يافت مي شود.«
فرمانده ستاد مديريت مقابله با كرونا كلانشهر تهران 
گفت:» به طب ايراني كه رهبر معظم انقلاب دوباره 

بر آن تأكيد كردند بايد توجه ويژه داش��ته باشيم ؛ 
چراكه شرايط خاص طب ايراني در هيچ كجاي دنيا 

تكرار پذير نيست.«
زالي با بيان اينكه امروز ما در ايران با نگاه غرورآميز 
ملي بايد بيش از هر زمان ديگر بر احياي طب ايراني 
و مواريث فاخر اين طب پافشاري كنيم، گفت: »آنچه 
امروز موجب مقايس��ه كش��ور هاي دنيا در عرصه 
فرهنگي مي ش��ود ميراث غيرقابل ملموس است و 
بايد مراقبت كنيم كه طب ايراني به عنوان يك ميراث 

ارزنده و مهم بايد از سوي همه حمايت شود.«
  جزئيات داروي گياهي مؤثر در درمان كرونا

چند روز پيش هم چه��ار داروي گياه��ي مؤثر در 
درمان كرونا مجوز وزارت بهداشت را گرفت. كيانوش 
جهانپور، سخنگوي سازمان غذا و دارو درباره جزئيات 
اين داروها اينگونه توضيح داد: » براي بهبود علائم 
بيماري كوويد19 يا كمك ب��ه بهبود و روند درمان 
بيم��اران، تاكنون چهار ف��رآورده طبيعي با اجزاي 
گياهي مصوبه كميسيون قانوني سازمان غذا و دارو را 
اخذ كرده  اند كه دو مورد منجر به صدور مجوز توليد 

موقت و مشروط به مدت شش ماه شده است.«
 PHR 160 به گفته  وي مورد اول اس��پري دهاني
حاوي شش اسانس گياهي است كه با توجه به نتايج 
كارآزمايي باليني ارائه شده به بهبود عوارض ريوي 
كوويد 19 شامل تنگي نفس، سرفه، اكسيژن شرياني 

كمك مي  كند.  
داروي دوم شربت موكوزيفت حاوي عصاره آبي ميوه 

دو گياه است كه با توجه به مدارك كارآزمايي باليني 
ارائه شده براي  بهبود علائم خستگي و بي اشتهايي در 

بيماران مبتلا به كوويد 19 مورد مصرف است. 
جهانپور افزود:» دو م��ورد ف��رآورده ديگر مصوبه 
كميس��يون اخذ كرده  اند، اما هنوز براي آنها مجوز 
موقت صادر نشده اس��ت. مورد اول شامل فرآورده 
شربت توليدي با نام اظهار شده استاپ سيوير است 
كه البته ن��ام فرآورده تأييد نهايي نشده اس��ت؛ اين 
فرآورده بر اس��اس كارآزمايي باليني براي كاهش 
دوران بس��تري و بهبود هايپوكس��ي مورد مصرف 
است و حاوي هفت جزء گياهي است. مورد بعدي، 
فرآورده شربت با نام اظهار شده آنوال اس حاوي يك 
جزء گياهي است كه البته نام فرآورده تأييد نهايي 
نشده است؛ اين فرآورده بر اساس كارآزمايي باليني 

براي بهبود برخي علايم بيماري مصرف دارد.«
  درخواست رؤساي ۶5 دانشكده و دانشگاه 

علوم پزشكي براي تعطيلي سراسري 
بحراني شدن وضعيت كشور از منظر شيوع كرونا و 
آمار بالاي مرگ و مير بيماران كرونايي، نگراني هايي را 
در سطوح مختلف در پي داشته است. بر همين اساس 
هم روز گذشته رؤساي ۶۵ دانشكده و دانشگاه علوم 
پزشكي و خدمات بهداشتي درماني سراسر كشور 
در نامه اي به وزير بهداشت افزايش هماهنگي هاي 
بين بخش��ي، پيگيري تعطيلي حداقل دو هفته اي 
سراس��ري همراه با اعم��ال محدودي��ت جدي در 
سفرهاي بين شهري و رفت و آمدهاي غير ضروري 

درون ش��هري، نظارت همه جانبه و پيش��گيري از 
به وجود آمدن شرايط هولناك در زمستان پيش رو 

را خواستار شدند. 
  ط�رح 2 فوريت�ي مجلس ب�راي تعطيلي 

2هفته اي تهران و كلانشهرها 
حسينعلي شهرياري، رئيس كميسيون بهداشت و 
درمان مجلس شوراي اس��لامي تأكيد كرد كه بايد 
تهران و كلانشهرها حداقل به مدت دو هفته تعطيل 
شود و براي بعد از آن هم برنامه ريزي اساسي صورت 
گيرد، در غي��ر اين صورت ما هفت��ه آينده طرح دو 
فوريتي را براي الزام دولت به اين كار ارائه خواهيم 
كرد.  از نگاه وي تعطيلي مشاغل از ساعت ۶ بعد از 
ظهر شبيه شوخي است كه با اين محدوديت ها هيچ 
تغييري در كلانشهرها به خصوص تهران مشاهده 
نمي ش��ود. نمي توان اميدوار بود با اين شيوه شاهد 
كاهش مرگ و مير بود.  شهرياري با تأكيد بر اينكه 
بايد از بسيج و س��پاه كمك گرفت، افزود:» اكنون 
بسيج جامعه پزشكي و كشور آماده است اگر اراده 
كنند آنها پاي كار مي آيند تا با بيماريابي و شناسايي 
بيماران و اقدامات پيشگيرانه بتوان آمار مبتلايان و 
فوتي ها را كاهش داد. اكنون با وضعيت فعلي جاي 

نگراني بسيار جدي وجود دارد.«
  ستاد ملي در حال بررسي پيشنهادات 

سيما سادات لاري، س��خنگوي وزارت بهداشت در 
واكنش به ط��رح تعطيلي دو هفت��ه اي در تهران و 
كلانشهرها با بيان اينكه افزايش بروز موارد بستري و 
فوت ناشي از كرونا منجر به خستگي كادر بهداشت 
و درمان ش��ده اس��ت، گفت: » موضوع تعطيلي دو 
هفته اي از سوي بسياري از رؤس��اي دانشگاه هاي 
علوم پزشكي مطرح شده و ستاد ملي در اين زمينه 
بايد تصميم گيري كند، اما ستاد تاكنون در اين باره 

تصميمي نداشته است. 
 عليرضا رئيسي، سخنگوي ستاد ملي مقابله با كرونا 
هم درباره پيش��نهاد تعطيلي دو هفت��ه اي تهران 
گفت:»ظاهراً يكي از همكاران ب��ه گونه اي مطرح 
كرده بودند كه پيش��نهادي مبني ب��ر تعطيلي دو 
هفته اي تهران ارائه ش��ده و حتي فراتر از اين گفته 
شده بود كه ظاهراً رئيس جمهور با تعطيلي دو هفته اي 
تهران موافقت كرده، اما استاندار اجرا نمي كند. من 
قاطعانه مي گويم كه اين خب��ر به هيچ وجه صحت 
ندارد و اين پيشنهاد هم مانند ساير پيشنهادهايي 

است كه مطرح شده است.« 
وي ادام��ه داد:» در س��تاد مل��ي ك��ه با رياس��ت 
رئيس جمهور برگزار مي شود، اگر از سوي كميته ها 
پيشنهادي داده شود، مطرح مي ش��ود و اجماعي 
درباره نظرات انجام ش��ده و س��پس تصميم گيري 
مي ش��ود. اگر س��تاد ملي تصميمي را اتخاذ كند و 
ابلاغ ش��ود، قطعاً لازم الاجراست و كسي نمي تواند 
آن را اجرا نكند. بنابراين اين خبر دچار اشكال است. 
در ستاد ملي اگر پيشنهادي ش��ود، بررسي شده و 
آقاي رئيس جمهور هم مانند س��اير اعضاي س��تاد 
نظر مي د هند و اگر پيشنهادي مصوب شود، كسي 

نمي تواند آن را اجرا نكند. 
هم اكنون هم پيش��نهادات مختلفي از استان هاي 
مختلف آمده و مورد بررسي و بحث كارشناسي قرار 

گرفته است.«
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استخدام 30 دانشجو با حقوق 12ميليوني براي نوشتن کتاب به نام مديرعامل بانک سرمايه!
عجايب دادگاه امامي ادامه دارد

ساخت داروي منحصر به فرد كرونا با عصاره انحصاري ايراني
چالش ها بر سر تعطيلي 2 هفته اي تهران و ساير كلانشهرها همچنان ادامه دارد

وكيل امامي آنقدر 

عليرضا سزاوار
از افراد و نهادهاي   گزارش  2

مختلف ش�كايت 
كرده كه صداي قاضي پرون�ده را هم درآورد. 
قاضي مسعودي مقام در جلسه ديروز خطاب به 
وكيل امامي گفت آنقدر شكايت كرده ايد كه در 
سراس�ر تهران هر كس مي گويد بسم الله، يك 
شكايت عليه وي مطرح مي كنيد! در راستاي 
همين ش�كايت ها وكي�ل امام�ي از تحقيق و 
تفح�ص مجل�س درب�اره صن�دوق ذخي�ره 
فرهنگيان هم ش�كايت كرده و مدعي ش�ده 
هدف اصلي اين تحقي�ق و تفحص زمين زدن 
امامي اس�ت! جال�ب اينكه در جلس�ه ديروز 
مشخص ش�د ۳۰ دانشجو توس�ط مديرعامل 
بانك س�رمايه با حقوق 12 ميليوني استخدام 

شدند تا براي مدير عامل كتاب بنويسند!
دوازدهمين جلسه رسيدگي به اتهامات امامي و 
ديگر متهمان پرونده وي، روز گذشته به رياست 

قاضي مسعودي مقام برگزار شد. 
 توجهي به دادخواهي موكل نشده

در ابتداي جلس��ه قاضي از وكي��ل متهم امامي 
خواست در جايگاه قرار گيرد. 

وكيل متهم امام��ي هم با بيان اينك��ه در ابتداي 
دفاعيات، دادگاه را ارجاع مي دهم به گزارش��ي از 
پليس آگاهي كه نشان دهنده آن است كه با نقص 
تحقيقات مواجه هستيم، گفت: »در بررسي پرونده 
به شخصي رس��يدم كه به نظرم نقش ابتدايي در 
بانك س��رمايه داشته اس��ت. نام آن شخص را به 
شما مي گويم و خواهش مي كنم با جديت به آن 
توجه كنيد. از زماني كه براي امامي قرار بازداشت 
موقت صادر شد تا زماني كه پرونده به شما برسد، 
يك اعتراض ديگر هم آمد، اما هيچ گاه مورد توجه 

قرار نگرفت.«
وي افزود: »در مرحل��ه دادس��را هيچ توجهي به 
دادخواهي موكل نشده است، اين به معناي عدم 

توجه به نظر متهم اس��ت. م��ا وكلا بايد در جاي 
خود نقش خود را به درس��تي ايف��ا كنيم؛ به  رغم 
آنكه كه خود را يك حقوق خ��وان مي دانم، اما در 
رسيدگي هاي كيفري اصل بر صحت اظهارات يك 
طرف نيست؛ مشخص نيست كه نتايج ارزيابي هاي 
دادگاه طي دادنامه به اطلاع بنده و موكل مي رسد 
يا قبل از آن اعلام مي شود. در اين پرونده يكي از 

ادله اظهارات افراد است.«
 هيچ وكيلي مفتي حرف نمي زند!

قاضي مسعودي مقام در واكنش به دفاعيات وكيل 
متهم امامي گفت: »اظهارات ش��هود با متهمان 
متفاوت است؛ حسيني متهم پرونده بود؛ از شما 
خواس��ته مي ش��ود كه رعايت صداقت را داشته 

باشيد.«
وكيل امامي در ادامه بيان ك��رد: »من صداقت را 
هم در دوران قضاوت و هم در دوران وكالت خود 
رعايت كردم و در هر جا كه موكلم خلاف صداقت 
عمل كرده از آن پرونده خارج شدم؛ ما درخواست 
كرديم كه خانم »مهسا پيراسته« در دادگاه حاضر 

شود، اما چنين اتفاقي رخ نداد.«
قاضي مسعودي مقام گفت: »بايد دفاعيات شما و 
ساير افراد تمام شود و بعد در صورت لزوم دادگاه در 
خصوص حضور ساير افراد تصميم مي گيرد. شما 

پيشداوري مي كنيد.«
وكيل امامي تصريح كرد: »وكيل اگر پول مي گيرد 
حق الوكاله اش اس��ت و تمبر ماليات��ي آن را هم 
پرداخت كرده اس��ت. هيچ وكيل��ي مفتي حرف 
نمي زند و ي��ك وكيل مي توان��د 1۰ ميليارد هم 
حق الوكاله بگيرد. من هيچ وقت نديدم كه خانم 

مهسا پيراسته در دادگاه حاضر باشد. 
رس��انه ها تمام گفته هاي ما و شما را نمي گويند؛ 
من از اصحاب رسانه خواهش مي كنم كه مطالب 
را عيناً بگوين��د. در مطالعه اي كه انج��ام داده ام 
ب��ه صورتجلس��ه اي از صميمي رس��يدم كه در 
زندان س��ؤالي از م��وكل در م��ورد ضمانتنامه ها 

پرس��يده بود، اما ادام��ه آن در صفحه هاي پرونده 
موجود نيس��ت؛ تقاض��ا دارم كه اي��ن موضوع را 

ملاحظه كنيد.«
 مجلس كشور را زير سؤال نبريد

وكيل متهم امام��ي بيان كرد: »اظهارات مهس��ا 
پيراسته اگر مستند نبود، چرا در كيفرخواست به 
آن استناد شده اس��ت؟ برخلاف آنچه ذكر شده، 
اينجانب به قرار جلب به دادرس��ي اشراف دارم و 
دادگاه توجه لازم را به مفاد كيفرخواست و ايرادات 
شكلي و ماهيتي آن ندارد و در كيفرخواست بخشي 

از يك نامه حذف شده است.«
قاضي مسعودي مقام در واكنش به دفاعيات وكيل 
متهم امامي گفت: »ش��ما آنقدر شكايت كرده ايد 
كه در سراس��ر تهران هر كس مي گويد بس��م الله 
يك شكايت عليه وي مطرح مي كنيد. رسيدگي 

و شكايت مراحل دادرسي دارد.«
وكيل مته��م امامي در ادامه گف��ت: »در رابطه با 
گران نمايي از كارشناسان شكايت كرديم؛ بحث 
تحقيق و تفحص مجلس هنوز قطعي نشده است؛ 
وقتي براي خلاف واقع ب��ودن تحقيق و تفحص 
مجلس شكايت مي كنيم، مي گويند شعبه مكلف 
است كه رس��يدگي كند. گزارش بازرسي موارد 
خلاف واقع دارد؛ چرا بايد اكنون اداره آگاهي اعلام 
كند كه اجازه دهيد ضمانتنامه ها را رديابي كنيم؛ 

شكايات ما مستند و مستدل بوده است.«
قاضي در واكنش به اظهارات وكيل متهم امامي 
گفت: »ش��ما در صحبت هايتان به مجلس اتهام 
مي زنيد؛ شما نمي توانيد در دادگاه، مجلس يك 
كشور را زير سؤال ببريد كه اين كار را كرده اند تا 

امامي را زمين بزنند!«
 بي بضاعت ها را بازداشت نكرديم

در ادام��ه جلس��ه دادگاه، نماينده دادس��تان در 
جايگاه قرار گرفت و خطاب به وكيل متهم امامي 
گفت: »شما از روز اول يكسري مطالب را عنوان و 
هر بار آن را تكرار مي كنيد، من وقتي نگاه مي كنم 

بعضي ها در دادگاه به علت مطالب تكراري چرت 
مي زنند يا در حال حرف زدن با همديگر هستند. 
دادگاه خسته كننده شده است، ۵۰ صفحه براي 
شما نوشته شده است و ش��ما آنها را مي خوانيد. 
شما از حقوق مكتسبه موكل خودتان دفاع كنيد، 
مي گوييد تنها ۳۵ جلد كتاب از 14۵ جلد كتاب 

را خوانده ايد.«
رسول قهرماني افزود: » گزارش تحقيق و تفحص 
مجلس از صندوق فرهنگيان موارد متعددي دارد 
و تنها درباره امامي نيس��ت. خانم مهسا پيراسته 
همسر س��ابق امامي نيز در روند اخذ تسهيلات و 
ضمانتنامه ها هيچ نقشي نداشته است. اگر وكيلشان 

و امامي سندي دارند، ارائه دهند، بررسي كنيم.«
نماينده دادستان بيان كرد: »در رابطه با شركت هاي 
بي بضاعت يكي از افراد كشاورز است و فرد ديگري 
پيك موتوري اس��ت. ما اينها را حتي بازداش��ت 
هم نكرده ايم، اين آقاي��ان ۳۰ ميليارد تومان وام 
گرفته اند، اما حتي يك ش��ب هم بازداشتش��ان 

نكرديم.«
 حقوق نجومي براي كتاب مديرعامل

در ادامه جلسه دادگاه قاضي مسعودي مقام از متهم 
غندالي خواست ضمن قرارگيري در جايگاه ادامه 

دفاعيات خود را شرح دهد. 
مته��م غندالي ضم��ن قدردان��ي از دادگاه بابت 
ارائه فرصت مجدد جهت دف��اع گفت: »ما تعامل 
خانوادگي با امامي داش��تيم. بح��ث مالي بحث 
كارشناسي است و قيل و قال كردن درست نيست. 
اولين چيز را ما به امامي داديم و ن��ه امامي به ما 
كه آن هم يك آپارتمان بود ك��ه به نام خواهرش 

كرديم.« 
اين متهم ادامه داد: بعد از مديرعامل شدن پرويز 
احمدي كه وزي��ر معرفش ش��ده بود، وي ۳۰ تا 
دانش��جوي خودش را از تربيت م��درس آورد و 
حقوق 12 ميليوني به آنها مي داد تا برايش كتابش 

را بنويسند!«

  رئيس سازمان نظام پزشكي با تأكيد بر اينكه هنوز خانواده شهداي 
جامعه پزشكي مورد حمايت قرار نگرفتند، عنوان كرد: مشكل اساسي 
در كنترل ويروس كرونا تصميمات ديرهنگام و نداشتن يك برنامه از 

پيش تعيين شده منسجم است. 
  رئيس كميته امداد گفت: با همكاري جمعيت هلال احمر، مددجويان 
كميته ام��داد پس از درياف��ت آموزش هاي مقابله با بح��ران و بلاياي 
طبيعي، به صورت داوطلب در خانه هاي هلال سراس��ر كشور مستقر 

مي شوند. 
  سخنگوي ش��وراي شهر تهران با اش��اره به كج سليقگى در ساخت 
سرديس و تنديس در پارك هنرمندان گفت: سرديس هاي اين پارك 

شباهتي به چهره هاى واقعى ندارد. 
  معاون اجتماعي و پيشگيري از وقوع جرم قوه قضائيه در بخشنامه اي 
به رؤساي دادگستري سراسر كشور نحوه رسيدگي به دادخواست هاي 

مطالبه مهريه را ابلاغ كرد. 
  در كميسيون ماده ۵ ش��هر تهران با احداث اتاق مادر و كودك در 

ساختمان هاي عمومي و اماكن پرتردد شهر تهران موافقت شد. 
  مديركل پيش بيني و هشدار سريع سازمان هواشناسي از وزش باد و 

بارش باران از امروز در تهران خبر داد. 
  س��ازمان حفاظ��ت محيط زيس��ت مي گويد ك��ه ارزياب��ي اثرات 
زيست محيطي انتقال آب خليج فارس چند س��ال گذشته به تصويب 
رس��يده بود، همچنين با وجود چالش هايي كه بر س��ر انتقال آب بين 
حوضه اي وجود دارد، معاون محيط زيست انساني اين سازمان مي گويد 
كه ما از طرح هايي مانند انتقال آب خليج فارس حمايت مي كنيم؛ چراكه 
براي اينگونه پروژه ها برنامه هاي مشخصي تدوين شده است و مي دانيم 
كه چه ميزان آب و با چه شرايطي بايد انتقال پيدا كند تا خسارت هاي 

زيست محيطي به حداقل برسد.

حسین سروقامت ۳۲۲ هزار فرزند ايتام و محسنين
 چشم انتظار حامي »ايران مهربان«

مع�اون توس�عه و مش�اركت هاي مردم�ي كميت�ه ام�داد 
و  ايت�ام  فرزن�دان  از  نف�ر  ۳22ه�زار  گف�ت:  ام�ام)ره( 
محس�نين چش�م انتظ�ار حام�ي »اي�ران مهرب�ان« هس�تند. 
عليرضا عس��كريان با تأكيد بر اجراي طرح ملي »اي��ران مهربان« كه 
با هدف جذب هرچه بيش��تر حامي ب��راي فرزندان نيازمن��دان آغاز 
شده است، گفت: با اميد به اينكه در س��ال 14۰۰ هيچ يك از فرزندان 
ايتام و محسنين كشور بدون حامي نباشند، ۳22 هزار نفر از فرزندان 

اين قشر مظلوم از جامعه نيازمند حامي هستند. 
وي افزود: از اين تعداد 141 هزار نفر ش��امل فرزن��دان ايتام و بقيه به 
عنوان فرزندان محسنين هستند.  معاون توسعه مشاركت هاي مردمي 
كميته امداد با بيان اينكه اكنون به فرزن��دان ايتام ماهانه حدود 42۰ 
هزار تومان و فرزندان محس��نين 2۰۵ هزار تومان بابت كمك هزينه 
زندگي پرداخت مي شود، گفت: از مهم ترين اهداف ما در اجراي طرح 
ملي ايران مهربان ج��ذب حامي جديد و افزايش س��رانه پرداختي به 
فرزندان ايتام به حدود ۷۰۰ هزار تومان است.  وي تصريح كرد: به رغم 
مشاركت هاي خوب مردمي در همه عرصه ها اما اكنون 1۰ هزار و 9۰۰ 
نفر از فرزندان ايتام كش��ور بدون هرگونه حامي هستند كه از خيرين 
و مردم نيكوكار تقاض��ا داريم با حمايت از اين عزي��زان در قالب طرح 
ملي ايران مهربان ياري رس��ان ما در اين امر خير باشند.  وي با تأكيد 
بر اينكه از يك ميليون و 2۰۰ هزار حامي فرزندان ايتام و محس��نين 
ثبت نامي در كشور ۷49 هزار نفر فعال هستند، تصريح كرد: براساس 
برنامه ريزي هاي انجام شده اميدوارم با حضور و مشاركت خوب مردم 
آمار حاميان فعال تا سال 14۰۰ به 1/۵ ميليون نفر افزايش يافته و هيچ 
فرزند يتيم فاقد حامي نباشد.  گفتني است فرزندان محسنين به افرادي 
گفته مي شود كه عموماً داراي پدر و مادر يا حداقل يكي از والدين خود 
هستند، اما آنها توانايي يا صلاحيت نگهداري از فرزندان خود را ندارند.  
عسكريان در ادامه با تأكيد بر افزايش ۷۳ درصدي مشاركت مردمي در 
جشن عاطفه ها نيز گفت: در حالي كه مردم در جشن عاطفه هاي سال 
گذشته 11۵ ميليارد تومان اهدا كردند، به رغم همه مسائل و مشكلات 

اقتصادي امسال اين رقم به حدود 2۰۰ ميليارد تومان رسيده است. 
وي كمك هاي غير نقدي را نيز با ۷۷ درصد رش��د در مقايسه با سال 
گذشته 2۰۰ ميليارد تومان عنوان كرد و افزود: با توجه به اينكه تمركز 
امسال ما در برگزاري جشن عاطفه ها ابتياع لوازم التحرير بود، به دنبال 

خريد حدود ۳۰۰ هزار تبلت براي دانش آموزان نيازمند نيز بوده ايم. 

يادداش�ت هاي »مس�ئوليت اجتماعي« مرا ديده بود و از لحن 
نوشته اش برمي آمد كه پسنديده است!

روزي برايم پسُ�تي گذاش�ت كه»حس�ين ج�ان! مايلي اين 
يادداشت ها را در نشريه داخلي شركت. . . كه براي 2۴ هزار نفر 
منتشر مي شود، كار كنيم؟ در صورت تمايل نوشته هايت را به 

صورت هفتگي برايم بفرست.«
رفيق چندين و چند ساله بوديم؛ سردبير نشريه داخلي يكي از 

ابَرَ مؤسسات مالي و اقتصادي كشور!
يكي دو روز بعد پيغام داد: »حسين جان! خواستم بداني امكان 
پرداخت حق التحرير نيست. بنابراين اگر از مطالب منتشر شده 

بفرستي، مناسب تر است.«
اين دقيقاً يعني فرهنگ س�ازي نزد ما چندان مهم نيس�ت كه 
بخواهي�م ب�راي آن هزينه كني�م. يعني مي ش�ود در لابه لاي 
چرخ دنده هاي اقتصاد، س�تون فقرات فرهنگ را شكس�ت و 

خرد كرد!
به نظر شما حرف از مسئوليت اجتماعي در چنين مؤسسه اي 

آب در هاون كوبيدن نيست؟
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مديرعامل سازمان تأمين اجتماعي:

75 درصد مراجعات مردمي 
غيرحضوري مي شود

ب�ه گفت�ه مديرعام�ل س�ازمان تأمي�ن اجتماع�ي بي�ش از 
75 درص�د مراجعات م�ردم به مراكز و ش�عب تأمي�ن اجتماعي 
ت�ا بهم�ن ب�ا اج�راي ط�رح ۳۰7۰ غيرحض�وري خواه�د ش�د. 
مصطفي س��الاري، مديرعامل س��ازمان تأمين اجتماعي در نشست 
خبري كه درباره طرح ۳۰۷۰ برگزار شد، اظهار داشت: اين طرح كاهش 
مراجعات حضوري مردم را در سراسر كشور به شعبات و كارگزاري هاي 
تأمين اجتماعي به همراه دارد و علاوه بر تسهيل خدمت سبب كاهش 
اتلاف وقت مي شود.  وي با اشاره به اينكه در تلاشيم كه در زمينه ارائه 
خدمات غيرحضوري در سازمان تأمين اجتماعي پيشگام باشيم، گفت: 
تبديل ۳۰ خدمت حضوري ب��ه ۳۰ خدمت غيرحضوري براي كاهش 
سالانه ۷۰ ميليون از 9۶ ميليون مراجعه حضوري به تأمين اجتماعي 

هدف اجراي طرح۳۰۷۰ است. 
مديرعامل سازمان تأمين اجتماعي با بيان اينكه حدود 4۵ ميليون نفر 
در كشور بيمه شده س��ازمان تأمين اجتماعي هستند، گفت: هر هفته 
چند خدمت را جهت اجراي طرح ۳۰۷۰ به صورت غيرحضوري انجام 
خواهيم داد و در بهمن بيش از ۷۰ درصد مراجعات مردم به شعبات و 
كارگزاري هاي سازمان تأمين اجتماعي منتفي و غيرحضوري خواهد 
شد.  سالاري عنوان كرد: زيرساخت لازم براي اين موضوع محقق شده و 

اگر زيرساخت ها تكميل نشده بود قطعاً آن را اعلام نمي كرديم. 
وي بيان داشت: قطعي و كندي سيستم در حال حاضر به صورت 9۵ 
درصدي رفع ش��ده و خريد س��خت افزارهاي لازم براي ذخيره سازي 
اطلاعات ني��ز صورت گرفت��ه و در اين زمينه مش��كلي نداريم. انتقال 
اطلاعات نيز به خوبي جه��ت انجام تراكنش روان ت��ر اطلاعات انجام 
مي ش��ود.  مديرعامل س��ازمان تأمين اجتماعي بيان داشت: يكي از 
مشكلات بزرگ در نسخه نويسي الكترونيكي بود كه اين مشكل مرتفع 

و برنامه ريزي و مقدمات كار كاملًا فراهم شده است. 
س��الاري درباره س��رانجام طرح حماي��ت از جمعيت خان��واده و در 
نظر گرفتن 9 ماه مرخصي به جاي ش��ش ماه ب��راي زناني كه زايمان 
كرده اند، گفت:  اختلاف نظري در اين زمينه نيست ولي افزايش تأمين 
اعتبار بايد صورت گيرد. تفاهمنامه ها تهيه ش��ده و با سازمان برنامه و 

بودجه و سازمان حسابرسي مذاكراتي صورت گرفته است. 
وي همچنين درباره همسان سازي حقوق مش��اغل سخت و زيان آور 
گفت: با كانون عالي بازنشس��تگان كشور و رؤساي اس��تاني كانون به 
چارچوب هاي جديدي رس��يده ايم كه قرار اس��ت در آذر اين موضوع 
اعمال شود. 1۷ هزار و 1۰۰ ميليارد تومان براي متناسب سازي حقوق 

در اين زمينه طي يكسال پيش بيني كرده ايم. 

ميزان باروري در ايران
 به پايين ترين نرخ در ۸ سال اخير رسيد

بنابر اعلام مركز آمار، ميزان باروري در هشت سال اخير روند نزولي 
داشته كه كمترين آن مربوط به سال گذشته با تولد 1/8 كودك بود. 
مركز آمار با اطلاع نگاشت )اينفوگرافي( از ميزان باروري طي سال هاي 
9۰ تا 9۸ اعلام كرد: ميزان باروري كل ايران بين س��ال هاي 9۰ تا 9۸ 
افت و خيزهايي را تجربه كرده است. اين شاخص در نيمه نخست دهه 
9۰ با شيب ملايمي رو به افزايش گذاشته، به گونه اي كه از 1/۷۵ فرزند 
در س��ال 9۰ به حدود 2/۰۷ فرزند در س��ال 9۶ رسيده است. سپس 
اين شاخص رو به كاهش گذاشته و در س��ال 9۸ به ميزان 1/۸ فرزند 
كاهش يافته است.  براساس داده هاي سازمان ثبت احوال كشور، تعداد 
ولادت هاي ثبت شده در سال 9۰ برابر با يك ميليون و ۳۸2 هزار و 11۸ 
تولد بوده كه در سال 9۵ به يك ميليون و ۵2۸ هزار و ۵۳ تولد افزايش 
يافته است، اما تعداد ولادت در كل كشور از سال 9۵ تا 9۸ روند كاهشي 
داشته و پارسال تعداد مواليد به يك ميليون و 19۶ هزار و 1۳۵ ولادت 
كاهش يافته اس��ت.  الگوي سني باروري نش��ان دهنده كاهش ميزان 
باروري كل در همه سنين از جمله گروه هاي سني 24- 2۰ و 29- 2۵ و 
۳4- ۳۰ ساله در سال 9۸ است. اين تغيير بيانگر كاهش باروري به ويژه 
در بين گروه سني جوان است كه به نوبه خود سهم بسزايي در كاهش 
ميزان باروري كشور داشته است.  حداقل ميزان باروري كل در سال هاي 
9۸-  9۶ مربوط به اس��تان گي��لان )براي كل جمعيت( ب��ه ترتيب با 
ارقام 1/4، 1/۳ و 1/ 1 فرزند و حداكثر آن مربوط به استان سيستان و 

بلوچستان با مقادير ۳/۷، ۳/۵ و ۳/4 فرزند است. 

فروش مكمل هاي غذايي 
در فضاي مجازي ممنوع است 

مكمل ه�اي  ف�روش  ك�رد:  اع�لام  دارو  و  غ�ذا  س�ازمان 
اس�ت.  ممن�وع  مج�ازي  فض�اي  در  تغذي�ه اي 
كيانوش جهانپور، س��خنگوي س��ازمان غذا و دارو در خصوص فروش 
مكمل هاي غذايي در فضاي مجازي و برخي پلتفرم هاي اينترنتي اظهار 
داشت: فروش دارو در فضاي مجازي به طور كلي ممنوع است و فروش 
هرگونه مكمل تغذيه اي يا ورزشي نيز در فضاي مجازي و پلتفرم هاي 
اينترنتي به جز داروخانه هاي آنلاين مجاز، ممنوع اس��ت.  وي افزود: 
تنها داروخانه هاي اينترنتي داراي مجوز، مجاز به فروش مكمل ها در 
پلتفرم هاي اينترنتي هستند و اين داروخانه ها نيز براي فروش آنلاين 
بايد از س��ازمان غذا و دارو يا معاونت هاي غذا و دارو دانشگاه هاي علوم 
پزش��كي مجوزهاي لازم را كس��ب كنند.  جهانپور با بيان اينكه هيچ 
تبعيضي در نحوه فعاليت اين پلتفرم ها صورت نمي گيرد، گفت: فروش 
مكمل در پلتفرم هاي مجازي به جز داروخانه هاي اينترنتي مجاز نيست 

و در صورت تخطي با اين موضوع برخورد قانوني خواهد شد. 

تخصيص غير قانوني بودجه كرونا 
به يك دانشگاه

رئي�س س�ازمان بازرس�ي كل كش�ور گف�ت: تخصي�ص 12۰ 
ميلي�ارد تومان�ي ب�ه دانش�گاه ش�هيد بهش�تي ب�ه ص�ورت 
غيرقانون�ي و از مح�ل اعتب�ار ي�ك ميلي�ارد دلاري صن�دوق 
توس�عه مل�ي ب�راي مقابل�ه ب�ا كرون�ا ص�ورت گرفت�ه ب�ود. 
حجت الاسلام درويش��يان، رئيس سازمان بازرس��ي كل كشور با ارائه 
گزارشي از بازرسي صورت گرفته از شهرداري لواسان اعلام كرد: از سال 
9۶ تاكنون ۶۵۰ هزار متر مربع ساخت و ساز غيرمجاز در اين منطقه 
صورت گرفته كه 2۵۰ هزار متر مربع آن در محدوده و 4۰۰ هزار متر 
مربع نيز در حريم شهر بوده است.  وي با بيان اينكه در اين مدت ميزان 
۵۵ ميليارد تومان تخفيفات غيرقانوني از سوي شهرداري به برخي از 
افراد ارائه شده است، خاطر نشان كرد:»1۰ نفر از متخلفان تحت تعقيب 
قضايي و اداري قرار گرفته اند و گ��زارش لازم نيز براي اقدام به مراجع 

قضايي ارسال شده است.« 
رئيس سازمان بازرسي همچنين به موضوع تخصيص غيرقانوني 12۰ 
ميليارد توماني به دانش��گاه شهيد بهش��تي جهت تأسيس دانشكده 
فناوري هاي نوين اين دانش��گاه اش��اره ك��رد و گفت: »بررس��ي ها و 
پيگيري هاي سازمان بازرسي روشن كرده كه اين تخصيص به صورت 
غيرقانون��ي و از محل اعتبار يك ميليارد دلاري صندوق توس��عه ملي 
براي مقابله با كرونا صورت گرفته كه پس از پيگيري هاي اين سازمان 
محل تخصيص اين اعتبار تغيير كرده و از محل حساب خاص در اختيار 
رياست جمهوري تأمين شده است كه البته پيگيري تخلفات احتمالي 

در تخصيص جديد نيز در دستور كار قرار گرفته است.«
اوايل مهرماه، بسيج دانشجويي دانشگاه شهيد بهشتي با ارسال نامه اي 
به مهرداد بذرپاش، رئيس ديوان محاسبات كشور، خواستار شفاف سازي 

بودجه 12۰ ميلياردي دانشگاه علوم پزشكي شهيد بهشتي شده بود. 
گفتني است بنا بر اظهارات يكي از نمايندگان مجلس شوراي اسلامي، 
اين مبلغ در تابستان امسال با درخواست مستقيم دانشگاه علوم پزشكي 
شهيد بهشتي از رياست محترم جمهوري و دستور وي به سازمان برنامه 
و بودجه جهت احداث س��اختمان جديد دانش��كده فناوري هاي نوين 
پزش��كي، كه چند ماه قبل، عضويت فرزند رياست جمهوري در هيئت 

علمي آن دانشكده حاشيه ساز شده بود، تخصيص يافته است. 

زهرا چيذري 
  گزارش  یک
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